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Onderwerp 
Beantwoording raadsvragen OPA Alkmaar Waterstad: van historisch water tot sportief spektakel 

Uw kenmerk Ons kenmerk Bijlagen 

[Uw kenmerk] 
 

[Ons kenmerk] 
 

[Bijlagen] 
 Uw brief van Behandeld door Datum 

20 november 2024 Economische Zaken 10 december 2024 

Geachte leden van de raad, 
 
Het lid van de raad dhr. Zucotti heeft op 20 november 2024 de volgende raadsvragen gesteld over 
Alkmaar Waterstad: van historisch water tot sportief spektakel. In deze brief leest u onze reactie, 
overeenkomstig art. 42 Reglement van Orde voor vergaderingen van de raad. 
 

1. Welke mogelijkheden ziet het college om het 200-jarig jubileum van het Noordhollandsch 
Kanaal in 2025 te benutten als basis voor een grootschalig watersportevenement? 
  
Antwoord  
Het 200-jarig jubileum van het Noordhollandsch Kanaal biedt een geschikte kans om 
evenementen op of rondom het water te organiseren. Met de subsidieregeling ‘Subsidie 
Noordhollandsch Kanaal 200 jaar’ worden initiatieven gestimuleerd. Dit is een uitgelezen kans 
voor evenementenorganisatoren die een watersportevenement willen organiseren. In januari 
ontvangt u een raadsinformatiebrief over de opzet van de drie jubilea in 2025; 200 jaar 
Noordhollandsch Kanaal, 450 jaar Leeghwater en 80 jaar vrijheid.  
 

2. Is het college bereid te onderzoeken of Alkmaar al in 2025 een groot jaarlijks terugkerend 
watersportevenement kan organiseren, zoals een meerdaags zeiltoernooi, een grachtenrace of 
een varend erfgoed-evenement? Zo ja, binnen welke termijn kan dit onderzoek worden 
uitgevoerd? Zo niet, waarom niet?  
 
Antwoord  
Het college waardeert de suggestie, en ziet de potentie van een watersportevenement in 2025. 
Op dit moment ligt de prioriteit, tot en met begin 2025, echter bij de uitgebreide 
voorbereidingen voor de drie bovengenoemde jubileumvieringen. Daarnaast staat in de recent 
vastgestelde Strategienota Citymarketing en Evenementen opgenomen dat het organiseren 
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van een grootschalig evenement vraagt om een gedegen (multidisciplinaire) voorbereiding 
van minimaal een jaar. Voor 2025 staat een watersportevenement niet op de regionale 
evenementenkalender van de Veiligheidsregio Noord-Holland Noord, wat gezien het belang 
van veiligheid en specifieke en specialistische capaciteit bij hulpdiensten, van groot belang is. 
Een groot watersportevenement in 2025 is een mooie ambitie, maar vraagt om meer 
voorbereidingstijd om het succesvol te kunnen realiseren. Ook zijn de kosten voor dit 
watersportevenement momenteel niet opgenomen in de begroting. Toch blijft het college 
openstaan voor ideeën: als een initiatiefnemer met een concreet en haalbaar plan komt, staat 
het college open om samen naar de mogelijkheden te kijken. 

 
3. Is het college bereid om samen te werken met watersportverenigingen, ondernemers en 

recreatieorganisaties om de haalbaarheid en invulling van een dergelijk evenement te 
onderzoeken? 
 
Antwoord  
Zie antwoord 2  
 

4. Is het college van mening dat een dergelijk jaarlijks evenement kan bijdragen aan de 
doelstellingen van de Visie Toerisme en Recreatie Regio Alkmaar 2025-2035? Zo ja, op welke 
manier?  
 
Antwoord  
Een terugkerend evenement kan een waardevolle bijdrage leveren aan de ambities en 
doelstellingen uit de Visie Toerisme en Recreatie Regio Alkmaar 2025 – 2035. In deze visie 
wordt de regionale wens benadrukt om een bovenregionaal evenement naar Regio Alkmaar te 
halen en tegelijkertijd (bestaande) evenementen te stimuleren en te versterken. Een 
evenement met bovenregionale uitstraling biedt kansen: het trekt extra bezoekers aan, verrijkt 
het vrijetijdsaanbod en versterkt het toeristisch-recreatieve product van de regio. Dit kan niet 
alleen de verblijfsduur van bezoekers verlengen, maar ook zorgen voor een positieve 
economische impuls door meer bestedingen.  
 

5. Deelt het college de visie van de Onafhankelijke Partij Alkmaar dat een jaarlijks 
watersportevenement economische voordelen kan bieden, zoals extra inkomsten voor lokale 
ondernemers, horeca en hotels?  
 
Antwoord  
Het college ziet evenementen als een belangrijke economische kracht (zoals beschreven op 
pagina 21 van de Strategienota Citymarketing en Evenementen). Evenementen trekken niet 
alleen bezoekers aan, maar kunnen ook het imago en de citymarketing van de gemeente 
versterken. De waarde van evenementen zit zowel in de economische spin-off, als in de 
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werkgelegenheid, als in hogere bestedingen en meer overnachtingen, tot het op een positieve 
manier op de kaart zettenen promoten van de gemeente.  

 
6. Deelt het college onze visie dat het evenement kan worden ingezet om jongeren actief te 

betrekken bij sport en recreatie op het water en dat een groot watersportevenement bijdraagt 
aan de ambitie van Alkmaar om jaarlijks een topsportevenement te organiseren dat tevens de 
breedtesport stimuleert?  
 
Antwoord  
Een watersportevenement biedt een kans om de sportieve ambitie van Alkmaar te versterken. 
Het is een mooi initiatief om jongeren op een actieve en enthousiaste manier te betrekken bij 
sport en recreatie, terwijl het tegelijkertijd bijdraagt aan de watersport in Alkmaar verder op de 
kaart te zetten. 
 

7. Heeft het college voorbeelden van gemeenten die succesvol economische en toeristische 
voordelen hebben behaald uit watersportevenementen, zoals Sneek met de Sneekweek? 
Welke lessen kunnen hieruit worden getrokken?  
 
Antwoord  
Op dit moment heeft het college geen concrete voorbeelden die financieel onderbouwd zijn.   
 

8. Zijn er mogelijkheden om subsidies of financiële bijdragen te verkrijgen van de provincie 
Noord-Holland, het Rijk of Europese fondsen voor de organisatie van een 
watersportevenement?  
 
Antwoord  
Dat is op dit moment nog niet bekend. Indien de mogelijkheden voor een 
watersportevenement in Alkmaar in de toekomst onderzocht wordt, dan wordt dit uiteraard 
ook uitgezocht. 

 
9. Is het college bereid een ambitieus plan te ontwikkelen voor een jaarlijks terugkerend 

watersportevenement dat Alkmaar structureel op de toeristische kaart zet?  
 
Antwoord  
Mocht de gemeenteraad de wens hebben om een jaarlijks terugkerend watersportevenement 
te realiseren dat Alkmaar structureel op de toeristische kaart zet, dan denkt het college graag 
mee over een passend plan, mits hiervoor structureel financiële middelen beschikbaar worden 
gesteld in de begroting. Het college geeft op dit moment prioriteit aan de uitwerking van 
speerpunten uit het recent vastgestelde Citymarketing en Evenementenbeleid, zoals de 
kerstperiode en het toekomstbestendig maken van het huidige evenementenaanbod. 
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10. Welke stappen is het college bereid op korte termijn te zetten om de organisatie van een 
groot watersportevenement in 2025 mogelijk te maken? Wanneer kan de raad een 
terugkoppeling verwachten over de voortgang? 
 
Antwoord  
Het college zet zich continu in voor een jaarrond aantrekkelijk en gevarieerd aanbod aan 
evenementen in Alkmaar. In (aanloop naar) 2025 verdienen onder andere de jubilea 200 jaar 
Noordhollandsch Kanaal, 80 jaar Vrijheid en 450 jaar Leeghwater onze aandacht om te kunnen 
uitgroeien tot een succes. Zoals bij antwoord 2 aangegeven is een nieuw grootschalig 
(watersport)evenement op deze termijn ambitieus, maar bij concrete plannen van een 
initiatiefnemer is het college ten zeerste bereid om te kijken naar de mogelijkheden. De 
watersportevenementen die via de regeling ‘Subsidie Noordhollandsch Kanaal 200 jaar’ 
worden georganiseerd, kunnen mogelijk inspirerend werken voor de toekomst. Over de opzet 
van de drie jubilea ontvangt u in januari een raadsinformatiebrief.   

 
Met vriendelijke groet, 
 
Het college van burgemeester en wethouders van Alkmaar, 
 
mw. drs. A.M.C.G. (Anja) Schouten, burgemeester 

 
dhr. R.M. (Robert) Reus, gemeentesecretaris 

 


